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    BRMG-KSiLP. V.0012.11.2013 

 
 

 

 

PROTOKÓŁ  NR 38-11/2013 

z posiedzenia  
Komisji  Samorządu i Ładu Publicznego  Rady Miasta Gdańska, 

 które  odbyło  się  18 września 2013r.  

 
 

Posiedzenie Komisja  rozpoczęła o  godz. 16,00  
 
Obecność: wg załączonej listy obecności, która  stanowi załącznik Nr 1  do niniejszego 
protokołu. 
 

Na  stan 7 (siedmiu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło  5 (pięciu), czyli było 
quorum  do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Lista pozostałych  osób obecnych na posiedzeniu  stanowi załącznik nr 2  do niniejszego 
protokołu.  
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący  Komisji powitał zebranych, przedstawił  
zaproponowany porządek  obrad, który  stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
Jednocześnie  dodał, Ŝe po ustaleniu powyŜszego porządku  do Komisji wpłynęły dwa 
projekty uchwał,  o które naleŜy  wprowadzić do porządku : 
• Druk nr 1034  - projekt uchwały  zmieniająca  uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata  2013 – 2040,  
• Druk nr 1035 – projekt uchwały  o zmianie  uchwały w sprawie  uchwalenia budŜetu 

Miasta Gdańska na 2013r. 
Zaproponował, aby to był punkt  pierwszy, ale elastyczny -  będzie omówiony w chwili  
dojścia  referenta. 
Ponadto, tak jak wcześniej było zapowiadane, Komisja będzie wnioskodawcą projektu 
uchwały sprawie przeprowadzenia z mieszkańcami  Miasta Gdańska  konsultacji  w sprawie 
statutów jednostek pomocniczych. Proponuję  omówić ten punkt  po  planowanym punkcie 
3 – czyli po przyjęciu statutów.  
Komisja, jednogłośnie – 5 głosami za – przyjęła  tak zaproponowany porządek obrad. 
 

Ostatecznie Komisja  procedowała wg następującego porządku obrad:  
 
1. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia opinii o lokalizacji kasyna 

gry – druk nr  1027. 
 
2. Przyjęcie 6-ciu  projektów uchwał  w sprawie przyjęcia projektu Statutu Dzielnicy:   

1) Krakowiec-Górki Zachodnie, 
2) Stogi 
3) Brzeźno, 
4) Wrzeszcz Dolny, 
5) Wrzeszcz Górny, 
6) Zaspa Rozstaje, 
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3. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia z mieszkańcami  Miasta 
Gdańska  konsultacji  w sprawie statutów jednostek pomocniczych. 
 

4. Opiniowanie  projektów  uchwał  RMG: 
1) zmieniająca  uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Miasta Gdańska na lata  2013 – 2040  - druk nr 1034   
2) zmianie  uchwały w sprawie  uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2013r.- 

druk nr 1035 
 
5. Wysłuchanie wyjaśnień  Przewodniczącej Zarządu Osiedla Kokoszki i Przewodniczącej 

Rady Osiedla Kokoszki w sprawie nieprawidłowości na sesji Rady Osiedla Kokoszki w 
dniu 6 maja br.  oraz zajęcie  stanowiska. 

 
6. Wnioski Komisji  do budŜetu Miasta Gdańska na rok 2014. 
 
7. Sprawy bieŜące, wolne  wnioski,  korespondencja.  
 

PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia opinii o lokalizacji kasyna gry – 
druk nr  1027. 
 

Oryginał druku  nr  1027  –stanowi załącznik  do  protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska  z 
września 2013r. Sprawa: BRMG – S.0006.261.2013. 
 

Barbara  Starkiewicz  - Kierownik Referatu Handlu WGK 

Wpłynął kolejny wniosek o lokalizację  kasyna  gry, jest to juŜ siódmy  wniosek w Gdańsku. 
Firma  Spółka  „FORGAME” Sp. z o.o. z Wrocławia wystąpiła o lokalizację  kasyna gry w  
budynku  biurowo - apartamentowym  „Amber Tower” przy ulicy Szafarnia 10 w Gdańsku. 
Jest to budynek po HYDROSTER-e. Wniosek  spełnia  warunki  formalne.  
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący komisji 

Jakie jest stanowisko Prezydenta Miasta ?  
 

Barbara  Starkiewicz  - Kierownik Referatu Handlu WGK 

Pozytywne, popiera wniosek. 
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący komisji 

Czy są pytania? Jeśli nie ma to przystępujemy  do głosowania. 
 

Opinia 

Komisja - 2 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 2 głosach wstrzymujących się – 
pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy projekt uchwały. (Opinia  Nr 38-11/96-27/13). 

  

 

PUNKT  2 
Przyjęcie 6-ciu  projektów uchwał  w sprawie przyjęcia projektu Statutu 
Dzielnicy:  Krakowiec-Górki Zachodnie, Stogi, Brzeźno, Wrzeszcz Dolny, Wrzeszcz Górny, 
Zaspa Rozstaje, 
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Marcin Skwierawski – przewodniczący komisji 

Te sześć projektów  uchwał  zostało przeniesione  z poprzedniego posiedzenia, poniewaŜ 
mieliśmy wątpliwości co do załączonych mapek. W międzyczasie przedstawiciele jednostek 
pomocniczych wyjaśnili to z  kompetentnymi pracownikami Urzędu Miejskiego i mam 
informacje, Ŝe  załączone   mapki  do dzisiaj omawianych  statutów  są prawidłowe. 
Przedstawiciele   tych jednostek pomocniczych na chwilę obecną zastrzeŜeń  do  granic  
nie mają.  Dyskusja nad   projektem statutów odbyła się na poprzednich posiedzeniach. 
Mogę tylko dodać, Ŝe dowiedziałem  się nieoficjalnie, Ŝe Forum Rad Dzielnic będzie   
przygotowywało stanowisko negatywne  do projektów statutów. 
Trzeba  temat zakończyć  i iść  do przodu. 
 

Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca Komisji  

Rozumiem, Ŝe  po przyjęciu  tych projektów  przez  Radę poddane  zostaną one 
konsultacjom społecznym w ramach, których  Forum Rad  Dzielnic się wypowie.  
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący komisji 

Przystępujemy do procedury głosowania. 
1. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

projektu statutu Dzielnicy  Krakowiec-Górki Zachodnie w przedstawionej wersji? 
Za  5 głosów, jednogłośnie – projekt statutu Dzielnicy Krakowiec – Górki Zachodnie 
został przyjęty. 
 

2. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
projektu statutu Dzielnicy  Stogi w przedstawionej wersji? 
Za  5 głosów, jednogłośnie – projekt statutu Dzielnicy Stogi  został przyjęty. 
 

3. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
projektu statutu Dzielnicy  Brzeźno w przedstawionej wersji? 
Za  4 głosy, przy 1 głosie wstrzymującym się  – projekt statutu Dzielnicy Brzeźno został 
przyjęty. 
 

4. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
projektu statutu Dzielnicy  Wrzeszcz Dolny  w przedstawionej wersji? 
Za  5 głosów, jednogłośnie – projekt statutu Dzielnicy Wrzeszcz Dolny został przyjęty. 
 

5. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
projektu statutu Dzielnicy  Wrzeszcz Górny w przedstawionej wersji? 
Za  5 głosów, jednogłośnie – projekt statutu Dzielnicy Wrzeszcz Górny został przyjęty. 
 

6. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
projektu statutu Dzielnicy  Zaspa Rozstaje w przedstawionej wersji? 
Za  4 głosy, przy 1 glosie wstrzymującym się – projekt statutu Dzielnicy Zaspa 
Rozstaje został  przyjęty. 

PowyŜsze projekty  6-ciu uchwał  zostaną skierowane na najbliŜszą  sesję  Rady  Miasta 
Gdańska  

PUNKT  3 
Przyjęcie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia z mieszkańcami  Miasta 
Gdańska  konsultacji  w sprawie statutów jednostek pomocniczych. 

Marcin Skwierawski – przewodniczący komisji 

PrzedłoŜono Państwu projekt uchwały, której nasza Komisja  powinna być wnioskodawcą. 
Jest to wypełnienie zapisu ustawy  o samorządzie gminnym, która nakazuje, aby projekty 
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statutów jednostek pomocniczych były poddane konsultacjom społecznym. Pod konsultacje  
poddane  zostaną wszystkie  34 statuty. Powinniśmy w tej uchwale zaproponować – określić   
terminy  i górną granicę finansową na przeprowadzenie konsultacji.  
Panie mecenasie moŜe kilka  słów  o samej  uchwale  i  kwestii terminów.  
 

Andrzej Bodakowski – radca prawny 
Projekt  uchwały w moim przekonaniu został sporządzony  jak najbardziej prosty i de facto 
zaproponowany model konsultacji w moim przekonaniu nie róŜni się niczym  od dotychczas  
stosowanego. Został on  zrobiony  równieŜ tak, aby koszty konsultacji były jak najniŜsze. 
Uwagi mają być zgłaszane na piśmie oraz drogą  e-mailową do Biura Rady Miasta Gdańska. 
W uchwale z 2007 r. jest wymóg kampanii informacyjnej, ale jest pytanie w jak szerokim 
zakresie ma być ona prowadzona. Będą ogłoszenia, które tak i tak były, konsultacje na 
pewno zostaną nagłośnione na stronach internetowych Miasta, jednostek pomocniczych. 
Krąg osób zainteresowanych statutem to tak naprawdę, to radni jednostek pomocniczych.   
Zwracam uwagę na treść paragrafu 3 – naleŜy określić w jakim terminie  powinny 
przebiegać  konsultacje. Z uchwały ”matki”  z 2007r.  wynika, iŜ konsultacje nie mogą 
trwać krócej niŜ 30 dni. JeŜeli uchwała ta zostanie podjęta na najbliŜszej sesji, to z uwagi 
na  całą dalszą  procedurę,  to takim ostroŜnym terminem konsultacji  jest  1 grudnia, 
zakładając, Ŝe  nie będzie  opóźnień w publikacji.  
Będę prosił Komisję, aby w trakcie  sesji podjęła  autopoprawkę do załącznika niniejszego 
projektu uchwały, która to autopoprawka  będzie się sprowadzała  do uzupełnienia  o 
numery poszczególnych uchwał, którymi Rada przyjmie projekty statutów dla 
poszczególnych  rad dzielnic.  
 
Komisja po  krótkiej dyskusji, jednogłośnie - 5 głosami za -  przyjęła  następujący projekt  
uchwały, który  skieruje na  najbliŜszą sesję Rady Miasta Gdańska.  

Uchwała  Nr………… 
Rady Miasta  Gdańska 

z dnia.............................................. 
w sprawie  przeprowadzenia z mieszkańcami Miasta Gdańska konsultacji w  sprawie statutów 
jednostek pomocniczych. 
               Na  podstawie  art. 5a  oraz art. 35 ust. 1 ustawy  z dnia  8 marca 1990  o samorządzie  gminnym ( tekst 
jednolity: Dz. U. z 2013r. poz. 594) oraz  uchwały Nr XV/368/07 Rady Miasta Gdańska z dnia 25 października 
2007r. w sprawie zasad i trybu przeprowadzania  konsultacji z mieszkańcami  Miasta Gdańska  

uchwala się,  co następuje: 
§  1 

1. Przeprowadza się konsultacje w sprawie statutów jednostek pomocniczych Miasta Gdańska.  
2. Celem konsultacji jest zgłoszenie przez mieszkańców Miasta Gdańska uwag do treści 

uchwalonych przez Radę Miasta Gdańska  projektów statutów jednostek pomocniczych 
wymienionych w załączniku  do niniejszej uchwały. 

3. Konsultacje odbywają się w trybie i na zasadach określonych uchwałą Nr XV/368/07 Rady Miasta 
Gdańska z dnia 25 października 2007roku oraz postanowieniami niniejszej uchwały. 

§  2 
1. Konsultacje przeprowadza się na terenie Miasta Gdańska. 
2. Uprawnionymi do wzięcia udziału w konsultacjach są mieszkańcy Miasta Gdańska, którzy 

najpóźniej w dniu rozpoczęcia konsultacji ukończą  18 lat.  
§  3 

Konsultacje rozpoczynają się z dniem  25 listopada 2013r. i trwają do dnia  31 grudnia 2013r.  
§  4 

Konsultacje polegają na zgłoszeniu uwag do projektów statutów jednostek pomocniczych. Uwagi 
składane są na piśmie w siedzibie Biura Rady Miasta Gdańska oraz drogą elektroniczną na adres e-
mailowy Biura Rady Miasta Gdańska. 
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§  5 
Upoważnia się Prezydenta Miasta Gdańska do powołania zespołu do spraw konsultacji, określenia 
regulaminu jego działania oraz do określenia regulaminu konsultacji.  

§  6 
1. Ustala się górną granicę środków finansowych na przeprowadzenie konsultacji  w wysokości 

30.000  zł. 
2. Koszty przeprowadzenia konsultacji pokryte zostaną  ze  środków budżetu Miasta Gdańska na 

2013r.  
§  7 

Wykonanie uchwały powierza się Prezydentowi Miasta Gdańska. 
§  8 

1. Uchwała podlega ogłoszeniu w prasie lokalnej oraz w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Pomorskiego.  

2. Uchwała wchodzi w życie po upływie  14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Pomorskiego.  

Załącznik do uchwały Nr  …………..                      
                                                                                                                              Rady Miasta  Gdańska  

                                                                                                                              z dnia 26 września 2013r. 
1) Aniołki – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w sprawie przyjęcia 

projektu Statutu Dzielnicy Aniołki. 
2) Brętowo – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w sprawie przyjęcia 

projektu Statutu Dzielnicy Brętowo. 
3) Chełm – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w sprawie przyjęcia 

projektu Statutu Dzielnicy Chełm  
4) Jasień – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w sprawie przyjęcia 

projektu Statutu Dzielnicy Jasień. 
5) Kokoszki – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w sprawie przyjęcia 

projektu Statutu Dzielnicy Kokoszki. 
6) Letnica – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w sprawie przyjęcia 

projektu Statutu Dzielnicy Letnica. 
7) Matarnia– Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w sprawie 

przyjęcia projektu Statutu Dzielnicy Matarnia. 
8) Młyniska – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w sprawie 

przyjęcia projektu Statutu Dzielnicy Młyniska. 
9) Nowy Port – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w sprawie 

przyjęcia projektu Statutu Dzielnicy Nowy Port. 
10) Oliwa – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w sprawie przyjęcia 

projektu Statutu Dzielnicy Oliwa. 
11) Olszynka – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w sprawie 

przyjęcia projektu Statutu Dzielnicy Olszynka. 
12) Orunia - Św. Wojciech – Lipce  – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 

2013r. w sprawie przyjęcia projektu Statutu Dzielnicy Orunia - Św. Wojciech -Lipce. 
13) Osowa – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w sprawie przyjęcia 

projektu Statutu Dzielnicy Osowa. 
14) Piecki – Migowo – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w sprawie 

przyjęcia projektu Statutu Dzielnicy Piecki – Migowo. 
15) Przeróbka – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w sprawie 

przyjęcia projektu Statutu Dzielnicy Przeróbka. 
16) Przymorze Małe – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w sprawie 

przyjęcia projektu Statutu Dzielnicy Przymorze Małe.  
17) Przymorze Wielkie – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w 

sprawie przyjęcia projektu Statutu Dzielnicy Przymorze Wielkie. 
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18) Rudniki – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w sprawie przyjęcia 
projektu Statutu Dzielnicy Rudniki. 

19) Siedlce – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w sprawie przyjęcia 
projektu Statutu Dzielnicy Siedlce. 

20) Strzyża  – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w sprawie przyjęcia 
projektu Statutu Dzielnicy Strzyża. 

21) Suchanino – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w sprawie 
przyjęcia projektu Statutu Dzielnicy Suchanino. 

22) Śródmieście  – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w sprawie 
przyjęcia projektu Statutu Dzielnicy Śródmieście. 

23) Ujeścisko-Łostowice – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w 
sprawie przyjęcia projektu Statutu Dzielnicy Ujeścicko-Łostowice. 

24) VII Dwór – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w sprawie przyjęcia 
projektu Statutu Dzielnicy VII Dwór. 

25) Wyspa Sobieszewska – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w 
sprawie przyjęcia projektu Statutu Dzielnicy Wyspa Sobieszewska. 

26) Wzgórze Mickiewicza – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w 
sprawie przyjęcia projektu Statutu Dzielnicy Wzgórze Mickiewicza. 

27) Zaspa Młyniec – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w sprawie 
przyjęcia projektu Statutu Dzielnicy Zaspa Młyniec. 

28) Żabianka – Wejhera – Jelitkowo – Tysiąclecia – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 
26 września 2013r. w sprawie przyjęcia projektu Statutu Dzielnicy Żabianka – Wejhera – Jelitkowo 
– Tysiąclecia. 

29) Brzeźno – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w sprawie przyjęcia 
projektu Statutu Dzielnicy Brzeźno. 

30) Krakowiec-Górki Zachodnie – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. 
w sprawie przyjęcia projektu Statutu Dzielnicy Krakowiec-Górki Zachodnie 

31) Stogi – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w sprawie przyjęcia 
projektu Statutu Dzielnicy Stogi. 

32) Wrzeszcz Dolny – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w sprawie 
przyjęcia projektu Statutu Dzielnicy Wrzeszcz Dolny. 

33) Wrzeszcz Górny – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w sprawie 
przyjęcia projektu Statutu Dzielnicy Wrzeszcz Górny. 

34) Zaspa Rozstaje – Uchwała  Nr ………Rady Miasta Gdańska  z dnia 26 września 2013r. w sprawie 
przyjęcia projektu Statutu Dzielnicy Zaspa Rozstaje. 
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 

Za chwilę przekaŜę  dalsze powadzenia  posiedzenie  koleŜance Aleksandrze  Dulkiewicz  - 
wiceprzewodniczącej Komisji.  
Chciałbym jednak  powiedzieć kilka słów  do  punktu  5, dotyczący Rady Osiedla Kokoszki. 
Jest to sytuacja bardzo skomplikowana i trudna a dla nas niekomfortowa, Ŝe się tym 
zajmujemy. Oczekujemy od Państwa porozumienia, zgody.  Innego rozwiązania  w  tej 
sytuacji nie widzę. macie Panie  mandat  społeczny, zaufanie  społeczne i nie naleŜy tego 
trwonić, tylko odpowiednio wykorzystywać. Mam nadzieję, Ŝe w  takim duchu będzie 
przebiegała ta  sytuacja, aczkolwiek to co Panie tutaj  zrobiły  jest to działanie wysoce  
naganne.   
Mam nadzieję, Ŝe więcej taka  sytuacja nie będzie miała miejsca, bo wówczas  będziemy 
musieli podejmować inne kroki.  
Dalsze prowadzenie obrad przekazuję wiceprzewodniczącej Komisji Aleksandrze 
Dulkiewicz.  
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PUNKT  4 
Opiniowanie  projektów  uchwał  RMG: 

• zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska na lata  2013 – 2040  - druk nr 1034   

• o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2013r.- 
druk nr 1035 

 

• Oryginał druku  nr 1034  –stanowi załącznik  do  protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska  
z września 2013r. Sprawa: BRMG – S.0006.273. 2013. 

 

• Oryginał druku  nr 1035  –stanowi załącznik  do  protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska  
z września  2013r. Sprawa: BRMG – S.0006.274. 2013. 

 
Aleksandra Dulkiewicz – wiceprzewodnicząca Komisji 

Oddaję głos  pani Dyrektor Wydziału  BudŜetu Miasta i Podatków . 
 

Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków zreferowała  
powyŜsze  projekty uchwały  - zgodnie z uzasadnieniem.  
 
Aleksandra Dulkiewicz – wiceprzewodnicząca Komisji 

Czy ktoś z członków Komisji ma pytania? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. 
 

Opinie: 

• Komisja - 3 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się – pozytywnie 
zaopiniowała  przedmiotowy projekt uchwały. (Opinia  Nr 38-11/97-28/13). 

 

• Komisja - 3 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się – pozytywnie 
zaopiniowała  przedmiotowy projekt uchwały. (Opinia  Nr 38-11/98-29/13). 

 

PUNKT  5 
Wysłuchanie wyjaśnień Przewodniczącej Zarządu Osiedla Kokoszki i 
Przewodniczącej Rady Osiedla Kokoszki w sprawie nieprawidłowości na sesji Rady 
Osiedla Kokoszki w dniu 6 maja br.  oraz zajęcie  stanowiska. 

 
Aleksandra Dulkiewicz – wiceprzewodnicząca Komisji 

Komisja otrzymała  pisma w tej sprawie. Na dzisiejsze posiedzenie  zaprosiliśmy:   
• Panią Marię Weber   - przewodniczącą  Rady Osiedla Kokoszki 
• Panią Jadwigę Weiher – przewodnicząca Zarządu  Osiedla Kokoszki. 
Najpierw poproszę o  wyjaśnienie przewodniczącą  Zarządu  Osiedla Kokoszki.  
 

Jadwiga Weiher – przewodnicząca  Zarządu Osiedla Kokoszki powiedziała między innymi: 
Napisaliśmy do Państwa, bo niestety źle się dzieje, dzieje się coraz  gorzej. W maju odbyła  
się sesja, na której nie było quorum i zostały  podjęte  trzy uchwały, w tym dwie 
zmieniające plan zagospodarowania przestrzennego. Te  uchwały trafiły na obrady Komisji 
Rozwoju Przestrzennego i Ochrony Środowiska  Rady Miasta Gdańska. 
UwaŜam za słuszne, Ŝe się z tego wyłamałam i nie zamierzam brać udziału w takich 
dokumentach. 
Sesje nie mają harmonogramu, robił się bałagan. Radni nie byli skuteczni informowani do 
końca  o sesjach, bez porządków obrad. Sesje były prowadzone  bardzo chaotycznie. 
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Działam na zasadzie, Ŝe ma być porządek i ma być prawidłowo. Pani Przewodnicząca  
wprowadza na sesję dwie protokolantki i kaŜda pisze  co innego, protokoły  są 
tendencyjne. Jeśli ja poprosiłam o protokół,  do którego trzeba było rękopisy tych obu pań 
i dołączyć  i zanieść do Rady Miasta i nie widziałam  problemu, to pani Przewodnicząca  się 
nie zgodziła.  Pani przewodnicząca na sesji podnosi głos, krzyczy. Nikt nie musi na mnie  
krzyczeć, czy robić awantury, bo to nie jest to miejsce  i nie taki poziom. Nie chcę 
sprowadzać Rady  do poziomu  bazaru czy targowiska. 
Mam tradycje rodzinne dotyczące pracy na rzecz Gdańska. MąŜ jest zasłuŜony dla Miasta 
Gdańska, syn ma odznaczenie od Prezydenta  Polski za  ratowanie Ŝycia, teść  był radnym – 
nie chcę swojego nazwiska  wykorzystywać do rzeczy, które są na pograniczu prawa.  
Piszę skargę, nic  to nie pomogło i dalej  robi się takie  rzeczy.   
Zarząd Osiedla reprezentuje  Radę na zewnątrz i załatwia  sprawy, a  u nas  pani 
przewodnicząca  Rady  zmienia  nasze  uzgodnienia  i załatwia  po swojemu sprawy, składa 
inne  wnioski  w  róŜnych  instytucjach.  
Pani przewodnicząca mnie oszukała, bo sesja 6 maju br. odbyła się nieprawidłowa, bez 
quorum. Wyłudziła mój podpis pod pismem, które trafiło na obrady Komisji Rozwoju 
Przestrzennego. To nie był zakup cukierków, ale była to zmiana miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w Kokoszkach, o której zadecydowały  dwie panie. Panie 
przynoszą  te uchwały, Komisja działająca  przy Radzie Osiedla nie ma harmonogramu. 
Panie te pracują sobie jak chcą, przynoszą uchwały na sesję, radni nie mają   pojęcia  co w 
nich jest napisane, czytają i przez zaskoczenie głosują bo tak  wypada.  UwaŜam, Ŝe są to 
nieprawidłowości  i juŜ od dawna stwierdzałam, Ŝe  radni co najmniej  na siedem dni mają 
dostać te dokumenty. Nie wszyscy mają e-maile, nie wszyscy czytają sms-y – są skargi, Ŝe  
ktoś tam  nie wiedział o  zwołaniu sesji. 
Pani Wejher podała przykład nieprawidłowego  działania  przy uchwalaniu budŜetu. 
  
Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca Komisji 

Dziękuje, teraz poproszę panią  Weber o odniesienie się do  tych wypowiedzi.  
 

Pani Maria Weber   - przewodniczącą  Rady Osiedla Kokoszki 

Na początku  chciałabym zapytać, kto został zaproszony na dzisiejsze  posiedzenie Komisji? 
   
Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca Komisji 

Do tego punktu Pani Weber i pani Weiher. 
Dalej, pani Weber zapytała się o osobę postronną obecną na sali – wyjaśniono, Ŝe  
posiedzenia  Komisji  są  otwarte i jawne, i kaŜdy moŜe przyjść, i przysłuchiwać  się 
obradom. 
 

Pani Maria Weber   - przewodniczącą  Rady Osiedla Kokoszki 

Z porządku obrad  wynika, Ŝe mamy rozmawiać  o sesji  w dniu 6 maja  br. 
 

Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca Komisji 

Do Komisji dotarły materiały z tej sesji, wyjaśnienia. Dyrektor Biura Rady Miasta  skierował   
sprawę do Komisji – dwa pisma  z licznymi załącznikami. My jako  Komisja w zakresie  
swego  działania mamy  nadzór  nad  działalnością jednostek pomocniczych.  Gdy 
poweźmiemy wiedzę o  nieprawidłowościach, to jako funkcjonariusze publiczni musimy  
coś z ta wiedzą zrobić. Dzisiaj spotykamy się po to, Ŝeby Panie i całą Radę Kokoszki 
poprosić o to, Ŝebyście działali zgodnie z  literą prawa i z zasadami współŜycia 
społecznego. Jeśli nie, to będziemy musieli zawiadomić odpowiednie organy państwowe, 
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powołane  do wyjaśniania takich spraw. Z tych pism wynika podejrzenie fałszerstwa 
dokumentów, a jest to przestępstwo, a więc jest to sprawa   powaŜna.  
 

Pani Maria Weber   - przewodniczącą  Rady Osiedla Kokoszki  
Zacznę od stwierdzenia moŜe dosyć mocnego, mianowicie – sesja 6 maja  jest doskonałym 
przykładem paraliŜowania przez  przewodniczącą zarządu  działalności rady.  
Historia tej sesji rozpoczyna  się wcześniej, bo juŜ w kwietniu. Blokady  działania  rady i 
radnych, co powoduje brak moŜliwości  wypełniania  podstawowych obowiązków   przez  
radę. 
 

Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca Komisji 

Czy nieobecność radnych jest winą pani przewodniczącej zarządu? 
 

Pani Maria Weber   - przewodniczącą  Rady Osiedla Kokoszki 
W duŜym stopniu to dotyczy grupy, której poparciem cieszy się pani Przewodnicząca 
Zarządu. Jest to grupa siedmiu radnych, którzy juŜ kilkakrotnie blokowali posiedzenia 
rady, uniemoŜliwiając podjęcie uchwał, nie dopuszczając do quorum  i doprowadzenia  do 
podejmowania uchwał, zgodnie z przepisami statutu Rady Osiedla Kokoszki. 
Na sesji 6 maja br. najwaŜniejszym punktem miała być  uchwała dotycząca projektu 
uchwały o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu ulicy Cementowej w Gdańsku. Historia ta  zaczęła się 10 kwietnia, 
kiedy to drogą elektroniczną otrzymaliśmy z Biura Rozwoju Gdańska dokumenty projektu 
uchwały, a kiedy ten projekt wpłynął   w wersji papierowej to moŜe powiedzieć pani 
przewodnicząca zarządu. Na 15 kwietnia, czyli  pięć  dni później była zwołana juŜ sesja RO 
Kokoszki i był  to  zbyt krótki okres, Ŝeby przygotować  projekt uchwały, czyli stanowisko 
rady osiedla w tej kwestii. Drugim argumentem, Ŝeby nie spieszyć się i nie zniszczyć 
sprawy  było to, Ŝe na  22 kwietnia br. zaplanowane było coroczne spotkanie z 
mieszkańcami. Sprawa dotyczyła duŜej liczby mieszkańców, bo granice planu obejmowały  
kilka  gęsto zamieszkałych ulic, dlatego uwaŜaliśmy, Ŝe naleŜy zapytać mieszkańców na 
tym spotkaniu o ich zdanie i dopiero na tej postawie formułować projekt uchwały.  
Spotkanie z mieszkańcami odbyło się  - przygotowana była  ankieta  z trzema pytaniami: 
wnioski i propozycje  z ich  uzasadnieniem  oraz ewentualna deklaracja współpracy. Na 
czternaście wypełnionych i złoŜonych ankiet, cztery dotyczyły mpzp rejon ul. Cementowej- 
wszystkie głosy  negatywne. 
Na sesji 15 kwietnia  wyznaczony został termin następnej sesji, na której obecni byli 
wszyscy radni, i wszyscy zostali powiadomieni o  planowanej sesji  6 maja br. Trzech  
radnych usprawiedliwiło swoją nieobecność, pozostali nie usprawiedliwili swojej 
nieobecności.  
 

 Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca Komisji 

Nie ma obowiązku usprawiedliwiania  nieobecności. 
 

 Pani Maria Weber   - przewodniczącą  Rady Osiedla Kokoszki 
Tak, ale  tutaj chodzi o to, Ŝe sesja była  dzielona.  Sesja rozpoczęła  się w siedzibie a 
zakończyła  się w  mieszkaniu radnej, która była po pobycie w szpitalu. Myśmy  wspólną 
decyzją, wszystkich obecnych siedmiu radnych obecnych na tej  sesji zdecydowali, Ŝe   nie 
będziemy radnej męczyć  i podjedziemy  do niej, chociaŜ  wyraŜała  wolę przyjścia na 
sesję do siedziby rady. 
 

Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca Komisji 

Ja to wszystko  rozumiem, ale z protokołu z posiedzenia  Rady Osiedla Kokoszki nie wynika, 
Ŝe sesja została przerwana   i przeniesiona  w inne miejsce. 
   
Pani Maria Weber   - przewodniczącą  Rady Osiedla Kokoszki 
Na prośbę Dyrektora Biura Rady Miasta Gdańska  uzupełniłam  to w wyjaśniającym piśmie.  
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Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca Komisji 

Tak, ale to są elementarne rzeczy, które powinny się znaleźć w protokole. Jeśli później 
spotykamy się z takimi zarzutami, Ŝe lista obecności była uzupełniania przez  osoby 
nieobecne  na sesji  tylko w domu, to tak nie moŜe  być.  
Nie jesteście pierwszą  jednostką, z którą takie rozmowy przeprowadzamy, moŜemy tylko 
apelować, abyście Państwo wspólnie  ale teŜ zgodnie z literą prawa działali. Nie moŜe  być  
tak jak do tej pory, bo to naprawdę skończy  się  źle. Musimy tutaj  pouczyć Państwa, Ŝe 
jeŜeli jeszcze raz  taka sytuacja się zdarzy to  zawiadomimy prokuraturę. My nie mamy 
takiej moŜliwości, aby dochodzić prawdy bo nie jesteśmy organami śledczymi. Mamy 
dokumenty papierowe, moŜemy Państwa przesłuchiwać, ale to do niczego nie  doprowadzi. 
 

Pani Maria Weber   - przewodniczącą  Rady Osiedla Kokoszki 
Doprowadziłoby wtedy, gdyby obowiązywałby nowy statut, który rozwiązuje większość 
problemów.  
 

Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca Komisji 

Projekt statutu dla dzielnicy Kokoszki Komisja przyjęła miesiąc  temu i skierowała go pod 
obrady najbliŜszej sesji rady. 
Apelujemy  do Pań, jako przedstawicielek Rady Osiedla Kokoszki -  wiem, Ŝe  kompromis   
w demokracji jest bardzo trudny  do osiągnięcia, ale  czasem trzeba  to zrobić i  proszę, 
abyście Panie i wszyscy radni działali zgodnie z prawem.  
 

Jadwiga Weiher – przewodnicząca  Zarządu Osiedla Kokoszki 
Proszę mi powiedzieć jak mam zachować  się w sytuacji, kiedy mam dokumenty z sesji 
zaniesione do Biura Rady Miasta Gdańska  a na sesji  mam czytać  dwa protokoły z tej 
samej sesji, a jednego z nich nie mam.  
 

Pani Maria Weber   - przewodniczącą  Rady Osiedla Kokoszki 
Pani przewodnicząca bardzo chaotycznie przywołuje tutaj przykłady . 
Wobec powyŜszego prosiłabym o zaapelowanie do pani Przewodniczącej o nie blokowanie . 
Proszę o wyjaśnienie – Biura Rady Miasta Gdańska przyjmuje dwa, trzy dokumenty 
nazywane protokołami. Statut Rady Osiedla Kokoszki  mówi, Ŝe dokumentem jedynym 
stwierdzającym przebieg obrad jest  protokół – w liczbie pojedynczej. Jak moŜna kwitować 
dwa dokumenty pt. protokół. 
 

Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca Komisji 

Protokół podpisuje przewodniczący Rady . 
 

Andrzej Bodakowski – radca prawny 
Generalnie tak. NiezaleŜnie od tego  co tutaj słyszymy, to jest  głęboki konflikt w Radzie 
Osiedla Kokoszki. To o czym Panie  tutaj mówią  to są  efekty tego konfliktu, w który  - czy 
tego chce  czy nie -  wciągnięta jest Rada poprzez  tą Komisję  i Prezydent poprzez  swoich 
urzędników. Panie wypełniają funkcje publiczne  a  dokumenty  rady są dokumentami 
publicznymi. Ja nie zamierzam  tutaj rozstrzygać, który z protokołów, która  z uchwał  jest 
zgodna ze stanem  faktycznym, a z prostego rozumienia  jedna z nich jest fałszywa.  I to 
jest ten problem, i z przykrością stwierdzam, Ŝe Panie tego nie widzą. Ktoś dopuścił się 
sfałszowania tych dokumentów.  
 

Pani Maria Weber   - przewodniczącą  Rady Osiedla Kokoszki 
Przewodniczący Rady jest odpowiedzialny za przewodniczenie obradom, wobec  tego teŜ 
odpowiedzialny jest za protokół. Protokół podpisany przez przewodniczącego Rady  
powinien być tym, który  jest obowiązujący. 
  
Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca Komisji 

Ale nie moŜe być potwierdzaniem nieprawdy. 
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Pani Maria Weber   - przewodniczącą  Rady Osiedla Kokoszki 
Dlatego teraz nagrywamy  wszystkie sesje.  
 

Jadwiga Weiher – przewodnicząca  Zarządu Osiedla Kokoszki 
Jak takie nagrywanie powinno wyglądać? Bo jeŜeli  ja widzę, Ŝe pani przewodnicząca ma  
to nagranie i wyjmuje  go z torebki,  nim manipuluję  z inną osobą, która  pisze  następny    
protokół  to ja nie wiem, czy  to nagranie jest dowodem. Powinno ono być zabezpieczone, 
czy dostarczone do Biura Rady a nie u pani Przewodniczącej w torebce.  
 

Pani Maria Weber   - przewodniczącą  Rady Osiedla Kokoszki 
JeŜeli protokół ma być napisany, to musi być napisany na podstawie czegoś. JeŜeli jest 
nagranie, to powinien być napisany na podstawie nagrania.  
 

Jadwiga Weiher – przewodnicząca  Zarządu Osiedla Kokoszki 
Po co są dwie protokolantki? 
 

Pani Maria Weber   - przewodniczącą  Rady Osiedla Kokoszki 
Druga jest dlatego, Ŝe protokolantka przeoczała róŜne szczegóły. 
 

Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca Komisji 

Państwo nigdy nie dojdziecie  do ładu, gdy będą dwie protokolantki. 
 

Jadwiga Weiher – przewodnicząca  Zarządu Osiedla Kokoszki 
Na sesji jest 8 radnych – jedna protokolantka ma prawidłowo ujęte głosowanie, a druga 
nie. Co z tym fantem zrobić?  Źle  ma napisane  pani, która  była przewodniczącą Rady 
poprzedniej kadencji.  
 

Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Po pierwsze – komisja powinna zająć  stanowisko w sprawie  tego  co zaszło.  
Po drugie – w sprawie pewnych, elementarnych  zasad, które powinny panować  w kaŜdej 
radzie. Jeśli chodzi o takie podstawowe zasady, to na pewno Rada ma moŜliwość 
weryfikacji protokołu na swojej następnej sesji. To na forum Rady powinien być protokół 
zweryfikowany tak, aby moŜna wnieść ewentualne uwagi. Jest to okazja do uściślenia   
zapisów protokołu. Rejestratory dźwięku słuŜą pomocą i moŜna je odsłuchiwać i 
doszukiwać  się właściwego sensu wypowiedzi i jest to  jakaś pomoc. Oczywiście  cała  rada 
nie moŜe zajmować  się tylko protokołem, bo zabraknie jej czasu na sprawy merytoryczne, 
niemniej powinien być  kompromis co do protokołu. Jeśli  nie moŜna dojść  do  kompromisu 
to moŜna zawrzeć zdanie odrębne, jeśli cos się róŜni w poglądach, wypowiedziach.  
 

Pani Maria Weber   - przewodniczącą  Rady Osiedla Kokoszki 
A powstają dwa albo trzy protokoły i są poskładane w Radzie Miasta. Ja jako 
przewodnicząca  podpisuje tylko jeden protokół.  
 

Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
JeŜeli doszło by do takiej sytuacji, Ŝe powstają takie protokoły, to nasz odbiór, nasze 
odczucie jest takie, Ŝe coś u Państwa  jest nie tak. To na Państwa poziomie powinno dojść  
do zatwierdzenia tego protokołu, jego brzmienia i ustaleń.  
Jeśli dojdzie  do takiej sytuacji i Rada Miasta poweźmie takie  informacje, Ŝe sprawy zaszły  
tak daleko, Ŝe  niemoŜliwe jest prowadzenie sesji, to po pewnym czasie mogą  być  skutki  
nawet rozwiązanie rady osiedla. PowaŜny obowiązek przewodniczącego rady jest w 
momencie przygotowania sesji, skuteczne powiadomienie  radnych o sesji, sesja i po sesji 
przygotowanie protokołu, który moŜe być omówiony na  następnej sesji.  
To co u Państwa powstało to wiemy. Z tego co do  nas dotarło, to powstały  róŜnego  
rodzaju wątpliwości, Ŝe zadaliśmy sobie pytanie, czy to są sytuacje, które moŜna byłoby 
nazwać złamaniem prawa, czy one podlegają ściganiu i czy to są czyny karalne. Moim 
zdaniem, jeŜeli eskalacja takich działań byłaby w dalszym ciągu, to moŜna by 



12 

 

domniemywać, Ŝe ktoś ma złą wolę. Niszczy w ten sposób  działalność  rady, jej dobre 
imię, czy zaprzecza elementarnej demokracji.  
PoniewaŜ tutaj padła  deklaracja Pani, która pracę w Radzie  traktuje bardzo  powaŜnie to 
w taki sposób  trzeba  do sprawy podjeść. JeŜeli Pani załoŜyła  pewne  brzegowe  warunki, 
pewien poziom pracy rady, tych demokratycznych struktur to trzeba  będzie  do tego 
poziomu wszystko podciągnąć. Są  rady, które nie nagrywają, na koniec sesji napiszą 
protokół, z którym wszyscy się zgadzają i w takiej formie  egzystują i nie ma Ŝadnych 
wątpliwości.  Natomiast, jeŜeli Państwo będziecie się spierać o kaŜde słowo to powiem tak  
– rejestracja na  taśmach  czy innych nośnikach  jest po to, Ŝeby odtworzyć później pewne 
nagranie. Nagranie nie jest informacją publiczną, jest to jakiś materiał przejściowy,  
dopiero  napisany protokół  jest materiałem, do którego  dostęp mają wszyscy mieszkańcy. 
JeŜeli nie uzgodnicie  protokołu, to w kwestiach poglądu moŜna  zawrzeć zdanie odrębne, 
ale  w kwestiach formalnych  takich jak np. uchwały, głosowania, terminy, daty, ilość osób  
obecnych  to są fakty niepodwaŜalne i nie podlegając dyskusji.   
 

Jadwiga Weiher – przewodnicząca  Zarządu Osiedla Kokoszki 
Czy protokół musi  być głosowany? 
 

Andrzej Bodakowski – radca prawny 
Ja przepraszam  bardzo, ale  ta  dyskusja idzie  chyba  w złym kierunku. Rola Komisji nie 
jest odpowiadanie na  szczegółowe pytania, jak naleŜy procedować. Państwo macie statut, 
macie  lub nie macie regulamin i  to Wy prowadzicie  obrady. Problemem jest konflikt  a 
nie elementy proceduralne. śadne elementy proceduralne nie załatwią sprawy, jeŜeli będą 
powoływane 2-3 protokolantki, protokoły nie będą odzwierciedlały rzeczywistego 
przebiegu  obrad sesji, jeŜeli będą  sporządzane dwa lub więcej dokumentów na tę samą  
okoliczność. Mam wraŜenie, Ŝe Panie usiłują przerzucić odpowiedzialność  na Komisję, jak 
mamy robić, Ŝeby  było dobrze. I to jest  ten problem.  
 

Jadwiga Weiher – przewodnicząca  Zarządu Osiedla Kokoszki 
Ja widzę wyjście z tego problemu, bo ja nie przyszłam po to do rady, aby działać na szkodę 
mieszkańców.  Jeśli pani Przewodnicząca  składa  wniosek i poddaje pod głosowanie  o  
rozwiązanie, to nie wiem, która z nas  działa  na szkodę mieszkańców.  
Ja trzymam się statutu, w którym mówi, zarząd  reprezentuje radę na zewnątrz i ja mam 
dokumenty, za które jestem odpowiedzialna. Ja załatwiam sprawy. To dlaczego, pani 
przewodnicząca  rady mi się wtrąca, wyłudziła dokumenty z ZDiZ  pisząc, Ŝe ja nie mam 
dokumentów.  Do podziału jest  8 tysięcy zł  i jest  to do decyzji  całej  rady. 
 

Pani Maria Weber   - przewodniczącą  Rady Osiedla Kokoszki 
To jest oburzające  co Pani tutaj mówi.  
 

Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca Komisji 

Szanowne Panie. Chciałabym w tym miejscu zakończyć tę dyskusję, bo ona  do niczego nie 
doprowadzi. Proponuję kolegom radnym, abyśmy jako Komisja zaapelowali do Pań 
przedstawicielek Rady Osiedla Kokoszki o działanie zgodnie z prawem.  
 

Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Rada Osiedla  to  ciało autonomiczne  i nasza nadrzędność, jest w ramach  demokracji, bo 
musi być. JeŜeli od nas dotarły takie sygnały to będziemy je na pewno rozwaŜać, jak 
postąpić w tej sytuacji.  Komisja na pewno zajmie jakieś stanowisko. 
 

Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca Komisji 

Proponuje, abyśmy  w gronie Komisji, przy pełnym składzie   wypracowali stanowisko, 
które  paniom prześlemy  na piśmie.  
 

Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Mam kilka pytań. 
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Czy Państwo  na swoich sesjach korzystaliście  z obecności radnych Miasta ze swojego 
okręgu?  Czy zapraszaliście  radnych? 
 

Pani Maria Weber   - przewodniczącą  Rady Osiedla Kokoszki 
Na kaŜdą sesję zapraszamy radnych miasta  z naszego okręgu, którzy czasami przychodzą. 
Najczęściej przychodzi radna Maria Małkowska.  
 

Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Czy radni Miasta Gdańska, którzy byli na waszych sesjach wnosili jakieś uwagi, postulaty w 
czasie obrad. Czy komentowali sposób Waszego  procedowania? 
 

Pani Maria Weber   - przewodniczącą  Rady Osiedla Kokoszki 
Na jedną sesję, oprócz Radnych Miasta Gdańska, zaprosiłam przedstawiciela Biura Rady 
Miasta Gdańska – była  pani Wioleta Krewniak, jako urzędniczka znająca  procedurę.  
 

Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
JeŜeli macie Państwo trudne sesje,  albo przewidujecie, Ŝe mogą być trudne, to bardzo 
proszę osobiście zaprosić kogoś z radnych, do którego macie zaufanie, Ŝeby był 
przynajmniej obecny i słuŜył pomocą i radą. Spotykałem się z Radą śabianka, chociaŜ nie 
jestem radnym z tego  okręgu, były tam ogromne problemy i wiem jak to jest  waŜne, Ŝeby 
mieć  wsparcie z zewnątrz. JeŜeli uznałybyście Panie, Ŝe mogłoby  to coś pomóc  to bardzo 
proszę.  
 

Pani Maria Weber   - przewodniczącą  Rady Osiedla Kokoszki 
PoniewaŜ  sprawa nasza  stanęła na forum tej Komisji, to czy moŜemy liczyć ewentualnie 
na obecność kogoś z Państwa Komisji. 
 
Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca Komisji 

JeŜeli zaproszenie wpłynie na ręce przewodniczącego Komisji to na pewno takie 
zaproszenie rozpatrzymy i jeŜeli ktoś z Komisji będzie mógł to na pewno skorzysta z 
zaproszenia.  
 
Pani Maria Weber   - przewodniczącą  Rady Osiedla Kokoszki 
Moje pytanie dotyczy protokołu z posiedzenia Komisji Rozwoju Przestrzennego i Ochrony 
Środowiska RMG z dnia 16 maja 2013r.- w punkcie 7 był omawiany plan rejonu ul. 
Cementowej i pytanie radnych do Państwa:  czy zapis § 33 pkt. 6 i 7 statutu  Rady Osiedla 
Kokoszki mówiące o dotacjach  jest obligatoryjny?  
 
Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca Komisji 

Przepraszam, ale ja nie zrozumiałam  w ogóle pytania.  
 
Pani Maria Weber   - przewodniczącą  Rady Osiedla Kokoszki 
To pytanie wynika z zapisu protokołu z posiedzenia Komisji Rozwoju Przestrzennego RMG. 
 
 Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca Komisji 

Czyli - czy  zapis § 33 pkt. 6 i 7  jest obligatoryjny w związku  z  protokołem  Komisji 
Rozwoju  Przestrzennego RMG. 
 
Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Statut nie ma nic  do protokołu.  Protokół zawiera pewne fakty. 
 
 Pani Maria Weber   - przewodniczącą  Rady Osiedla Kokoszki 
Tam padły pewne stwierdzenia i … 
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Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Czy Pani chodzi o czyjąś wypowiedź?  KaŜdy  coś mówi  co zostaje zapisane, ale  to nie jest 
Ŝadne prawo. Protokół nie jest Ŝadnym prawem lokalnym, jest tylko zapisem czyjeś 
wypowiedzi.  
 

Pani Maria Weber   - przewodniczącą  Rady Osiedla Kokoszki 
Ale to prawomocny dokument. 
 

Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca Komisji 

Do protokołu nie moŜna odnosić  się w Ŝaden  sposób. Owszem,  podjęte  na posiedzeniu 
wniosku, opinie w wyniku głosowania, to co innego, ale protokół  nie ma Ŝadnej mocy, 
Ŝeby zmieniać Państwa statut.  
 

Pani Maria Weber   - przewodniczącą  Rady Osiedla Kokoszki 
Mnie nie chodzi o zmianę statutu, mi chodzi o wykładnię i zastosowanie do pewnych 
sytuacji. 
 

Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Ja nie znam szczegółów, ale nawet gdyby w protokole  pisało, Ŝe poucza Państwa o czymś,  
to jest  to tylko zapis w protokole. Pani moŜe mieć inne zdanie na ten temat.   
 

Jadwiga Weiher – przewodnicząca  Zarządu Osiedla Kokoszki 
Ja widzę  wyjście z sytuacji. Zarząd Osiedla, tak jak zapisane jest w statucie, reprezentuje 
radę na zewnątrz i ja załatwiam sprawy. Jestem odpowiedzialna za korespondencję i za  
sprawy załatwiane na zewnątrz. Przewodnicząca Rady Osiedla z  kolei  odpowiedzialna jest  
za Radę. Ale Pani Przewodnicząca  załatwia  sprawy, o których ja nie wiem. Idę do Urzędu 
spotykam się   z sytuacja, Ŝe  mówią mi, Ŝe ktoś juŜ  tam  był  i sprawę  załatwił i mamy 
dogadać się między sobą.  
 

Pani Maria Weber   - przewodniczącą  Rady Osiedla Kokoszki 
Bezczynność Zarządu  jest tak wielka, Ŝe… 
 

Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca Komisji 

Szanowne Panie, przerywam  tą  dyskusję i w tym momencie  chciałabym  Paniom bardzo 
podziękować, bo nie za bardzo moŜemy tutaj wysłuchiwać, kto jest  bezczelny  a kto nie. 
Komisja w pełnym składzie wypracuje stanowisko i zostanie ono na piśmie Paniom  
doręczone.  
 

Pani Maria Weber   - przewodniczącą  Rady Osiedla Kokoszki 
Czy mogę złoŜyć oświadczenie w związku  z dzisiejszym zaproszeniem. 
 

Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca Komisji 

Na piśmie, bardzo proszę.  
 

Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Proszę  złoŜyć  go do sekretariatu. Składanie tutaj  dokumentów jest nieformalne.  
 

Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca Komisji 

Kończąc, bardzo prosimy Panie o działalnie  zgodnie z  literą prawa. Komisja z stanowi się 
co do treści  stanowiska w tej sprawie.   
Dziękujemy  Paniom.  
Szanowna Komisjo , mamy jeszcze dwie sprawy, właściwie trzy. 
Ale  z uwagi na brak quorum nie moŜemy dalej procedować  i musimy  ustalić - czy zrobimy 
przerwę  do 26  września br.  czy zamkniemy  dzisiejsze  posiedzenie  w tym miejscu i 
zwołany  następne posiedzenie na  26 września br.  
Komisja  postanowiła o zamknięciu dzisiejszego posiedzenia  i zwołanie kolejnego  
posiedzenia na 26 września br. na którym Komisja przyjmie autopoprawkę do projektu 
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uchwały w sprawie przeprowadzenia  z mieszkańcami  Miasta Gdańska konsultacji w 
sprawie statutów jednostek pomocniczych, wypracuje stanowisko  do  omówionej wyŜej  
sprawy dot. RO Kokoszki.  
Przewodnicząca poprosiła, Ŝe  jeśli ktoś ma wnioski do budŜetu  na rok 2014, aby  złoŜył  je  
na piśmie. 
Wpłynęło pismo Zarządu VII Dwór  - Komisja zajmie się tym  w najbliŜszym czasie.  
 

Andrzej Bodakowski – radca  prawny poinformował Komisję o podjęciu uchwały przez 
Radę Osiedla  Jasień – uchwała Nr XVI/44/13 Rady Osiedla  Jasień z dnia 10 września 2013r. 
w sprawie  upowaŜnienia Zarządu ROJ do wystawiania zaświadczeń o wolontariacie osób 
działających na rzecz środowiska lokalnego w ramach ROJ. 
 Uchwała  ta podjęta  jest na podstawie   paragrafu   14 ust.1, pkt  12 „podejmowanie  
uchwał w sprawie inicjatyw lokalnych i innych przedsięwzięć. Ani to nie jest inicjatywa  
lokalna, ani inne przedsięwzięcie, a co najwaŜniejsze,  to ja nie znajduję Ŝadnej podstawy 
prawnej, Ŝeby Rada mogła podejmować tego typu  uchwały.  
Chciałbym zasięgnąć opinii Komisji – jeŜeli byłoby  zarządzenie  o stwierdzeniu niewaŜności  
to w przypadku odwołania, to weszłoby to na forum tej Komisji. Uchwała ta w sensie 
materialnym  wielkiego przesłania nie niesie. W związku z powyŜszym pytanie jest takie –
czy uniewaŜniać tę uchwałę, czy wystąpić pismem, wskazując, Ŝe to są naruszenia i 
prosimy wziąć to  pod uwagę, i w przyszłości nie podejmować  tego  rodzaju uchwał.  
 

Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Zaświadczenia takie  przez  Radę Osiedla nie mają Ŝadnej mocy, moŜe jedynie  jako 
kolejny papier  do cv. Z kolei trudno byłoby angaŜować Urząd Miejski, aby dowiadywał się 
co ci wolontariusze   robili. 
 

Andrzej Bodakowski – radca  prawny 
To nie jest wolontariat na rzecz Urzędu Miejskiego. 
Moim zdaniem reakcja  na tę uchwałę być musi, bo  dzisiaj Rada  podejmie  taką uchwałę  
a jutro podejmą uchwałę  o wydawaniu zaświadczenia na inną okoliczność. 
 

Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca Komisji 

Problemem jednym formalnym jest podstawa prawna. A czy jest inna  podstawa prawna?  
   
Andrzej Bodakowski – radca  prawny 
Nie ma. 
 

Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Czego  oczekuje  się w  tej sprawie od Komisji? 
 
Andrzej Bodakowski – radca  prawny 
JeŜeli nie  stwierdzać   niewaŜności  tej uchwały,  to jakiś  sygnał  naleŜy  wysłać, Ŝeby  się  
opamiętali. 
 
 Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca Komisji 

Proponuję pouczyć  ich pismem. Dziękuję i zamykam posiedzenie. 
 
 Na tym   posiedzenie zakończono – godz. 17.45. 
                                                                               Przewodniczący  Komisji 
                                                                                    Samorządu i Ładu Publicznego 
 
                                                                                           Marcin Skwierawski   
Protokół sporządziła: 
 
Bogusława Pieklik 
Biuro Rady Miasta Gdańska  


